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CHVALÍKOVICE
Do obce se po covidu vrátil 

společenský život 

Spolek rodičů při mateřské škole Chvalíkovice zor-
ganizoval oslavy Dne dětí a malí fotbalisté si změ-
řili síly a schopnosti ve Fotbalové abecedě. Hasiči 
položili kytici u Pamětní desky Ferdinanda Vaška 
a připomenuli si 125. výročí založení svého sboru. 
Koronavirus v republice zažehnán ještě není, ale 
 i do naší obce se po přísných omezujících opatřeních 
postupně vrací život.            Text a foto: Karel Stuchlík
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Vrty po kolaudaci
Obec dokončila další svou investiční akci. V pon-
dělí 22. června byly zkolaudovány dva vrty, kte-
rými se dá čerpat voda nalezená pod hřištěm.  
V případě extrémního sucha pomůže lidem v obci 
a sloužit  bude i k zavlažování hřiště.               (oú)

Kytice osvoboditelům
Ani omezení společen-
ského života v souvis-
losti s koronavirem ne-
zabránilo připomenutí 
75. výročí osvobození 
naší obce Rudou armá-
dou. Bylo ale jiné než  
v jiných letech. Bez ve-
řejnosti, jen představi-
telé vedení obce polo-
žili v pátek 24. dubna 
kytici k památníku a za-
pálili svíci. Všichni sovětští vojáci a naši spoluob-
čané, kteří svými životy zaplatili naši svobodu, si 
zaslouží úctu a uznání i po tolika letech.

 Text a foto: Karel Stuchlík

Z usnesení 17. zastupitelstva obce dne 17. května
Zastupitelstvo obce mj. schválilo:
1)  Zaslání studie ČOV dotčeným orgánům ve 
stávající verzi beze změn a doplnění.
2) Navýšení počtu zaměstnanců obecního úřa-
du o jednu osobu na pozici účetní-administra-
tivní pracovnice s nástupem od 1. 1. 2021.
3) Závěrečný účet obce za rok 2019, jehož sou-
částí je zpráva o výsledku přezkoumání
hospodaření z MSK, která vyjadřuje souhlas s ce- 
loročním hospodařením obce bez výhrad.
4) Účetní závěrku obce Chvalíkovice, sestave-
nou k 31. 12. 2019.
5) Odpuštění nájmu podnikatelským subjektům 
v č. p. 120 v době krizového stavu ve výši dvou 
měsíčních nájmů.
6) Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2020 o míst-
ním poplatku za užívání veřejného prostranství.

7) Darovací smlouvu pro město Hradec nad Mora-
vicí na spolufinancování nákladů vzniklých v sou- 
vislosti s provozem laserového rychloměru, a to 
na částku 1 440,- Kč.
8) Vypracování a financování návrhu smlouvy 
na přeparcelaci první etapy Územní studie č. 2.
9) Smlouvu na dodávku rychlostních radarů 
DR300J č. 27/2020.

Zastupitelstvo obce pověřilo:
Starostu vyvěšením Obecně závazné vyhlášky 
č. 1/2020 o místním poplatku za užívání veřej-
ného prostranství na úřední desce a následným
zasláním na odbor dozoru a kontroly veřejné 
správy.

Zastupitelstvo vzalo na vědomí:
Rozpočtové opatření č. 3 a 4/2020.

Z usnesení 18. zastupitelstva obce dne 23. června
Zastupitelstvo obce mj. schválilo:
1)  Zařazení správního území obce Chvalíkovi-
ce do územní působnosti Místní akční skupiny 
Opavsko z.s. a územní působnosti Strategie 
komunitně vedeného místního rozvoje MAS 
Opavsko na období 2021 - 2027. Schválením 
obci Chvalíkovice nevznikají finanční závazky 
vůči MAS Opavsko ani jiným subjektům.
2) Zakoupení ochranných prostředků a dovy-
bavení věcných prostředků zásahové jednotky 
JSDHO Chvalíkovice.

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí:
1) Zprávu kontrolního výboru.

2) Zprávu finančního výboru.
3) Rozpočtové opatření č. 5/2020.
4) Dopad nových daňových zákonů na samo-
správy v souvislosti s Covid 19.
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Otcové měli svátek
Ve Chvalíkovicích má Den otců svou dlouhole-
tou tradici. Letos se malá oslava konala v sobotu 
20. června. V sokolovně se sešlo 28 tatínků, kteří 
si s chutí zahráli kuželky. Vládla zde dobrá nála-
da, k níž určitě přispělo i připravené občerstvení 
a také losování drobných věcných cen. Oslavu 
Den otců organizuje obec s přispěním TJ Sokol. 

(oú)

 ČERVENEC       SRPEN  ZÁŘÍ
   6 13 20 27  3 10 17 24   7 14 21 28
   7 14 21 28  4  11  18  25  1 8 15 22 29
  1 8 15 22 29  5 12 19 26  2 9 16 23 30
  2 9 16 23 30  6 13 20 27  3 10 17 24
  3 10 17 24 31  7 14 21 28  4  11  18  25
  4  11  18  25  1 8 15 22 29  5 12 19 26
  5 12 19 26  2 9 16 23 30  6 13 20 27  

 ŘÍJEN  LISTOPAD  PROSINEC
  5 12 19 26  2 9 16 23 30  7 14 21 28
  6 13 20 27  3 10 17 24  1 8 15 22 29
  7 14 21 28  4  11  18  25  2 9 16 23 30
 1  8  15  22  29  5 12 19 26  3 10 17 24 31
 2 9 16 23 30  6 13 20 27  4  11  18  25
 3 10 17 24 31  7 14 21 28  5 12 19 26
 4  11  18  25  1 8 15 22 29  6 13 20 27

 DUBEN  KVĚTEN ČERVEN 
   6  13  20  27  4 11 18 25  1 8 15 22 29
   7  14  21  28  5 12 19 26  2 9 16 23 30 
  1  8  15  22  29  6 13 20 27  3 10 17 24
  2 9 16 23 30  7 14 21 28  4 11 18 25
  3  10  17  24  1 8 15 22 29  5 12 19 26
  4  11  18  25  2 9 16 23 30  6 13 20 27
  5  12  19 26  3 10 17 24 31  7 14 21 28

Opravte si v kalendáři
Chybička se vloudila do našeho letošního kalen-
dáře. V září je první svoz popelnic v úterý prvního 
a pak každých dalších čtrnáct dnů vždy v úterý. 
Přinášíme čtyři závěrečně měsíce roku 2020  
v opravené verzi. Děkujeme za pochopení.        (r)

Utíká to ...
Není to tak dlouho, co se vyfotili 
u vánočního stromku a ve čtvrtek 
25. června se definitivně s ma-
teřskou školou rozloučili. Spolek 
rodičů při mateřské škole Chvalí-
kovice připravil u hasičárny akci 
„Rozloučení ze školáky“. Hrála se 
šípkovaná, děti plnily různé úko-
ly, nechyběl skákací hrad a sa-
mozřejmě i občerstvení.
Po prázdninách už z nich budou 
školáci. Obec, tak jako v minu-
lých letech, dává jejich rodičům 
1 000 Kč na každé dítě. Je to pří-
spěvek na nákup učebních po-
můcek. Nedostávají ho jen děti 
z naší mateřské školy, ale všechny, kteří  1. září na-
stoupí do první třídy. Jsou to Adéla Rozsívalová, 
Martina Černínová, Vojtěch Cihlář, Tobiáš Hend- 
rych, Jakub Novák, Lucie Rychtarová a Amálie 
Mužíková.                        Text a foto: Karel Stuchlík

Sucho v roce 1904, krupobití o deset let později
V roce 1904 od začátku června až do 15. srpna neza-
pršelo. Od odhozené sirky vznikaly požáry. Dokonce 
se tvrdilo, že příčinou některých byl sluneční úpal. 
Suchem strádaly nejen Chvalíkovice, ale i široké 
okolí. Požáry byly velmi časté a na obzoru skoro kaž-
dodenně byly vidět plameny a kouř. Hořely budovy, 
lesy, obilí na polích i louky. U nás dne 11. července 
1904 hořelo stlaní v lese Břemí. Bylo však zavčas za-
dušeno, proto větší škoda nevznikla. 
Jiná pohroma přišla v roce 1914. Dne 11. červen-
ce byly Chvalíkovice postiženy silným krupobitím. 

Kromě Těšnůvek, Hutnic a Vršůvky bylo postiženo 
celé chvalíkovické pole. Toto krupobití zasáhlo ne-
jen Chvalíkovice, ale i Branku, Podolí, Benkovice  
a částečně i Štáblovice. Poněvadž obilí již dozráva-
lo, bylo zrní místy až ze tří čtvrtin z klasů kroupami 
vymláceno. Proti krupobití nebyl nikdo pojištěn, 
protože se vyskytovalo minimálně a větší škody 
nikdy nezpůsobilo. Jen asi roku 1890 způsobilo 
krupobití trochu větší škodu, ale jen takovou, že ji 
bylo třeba na poli hledat. 

Zdroj: Obecní kronika, Chvalíkovice
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Naše hřiště Seděli jsme s Davidem Gibesem, fotba-
listou a trenérem TJ Sokol Chvalíkovice, 
na hřišti a povídali si o hřišti a jeho re-
konstrukci. Je to téma, o kterém se v obci 
hodně hovoří. Před čtvrt rokem mi řekl, že 
o hřišti do zpravodaje něco „uděláme“, až 
se nový trávník zazelená. A tak se i stalo.

Kdy se zrodila myšlenka rekonstrukce povr-
chu hřiště?

Před více než dvěma lety na valné hromadě TJ So-
kol Chvalíkovice. Začali jsme hledat nejlepší řeše-
ní. Diskutovali jsme s odborníky, objeli jsme hřiště, 
která rekonstrukcí již prošla. Všichni nám říkali, že 
bez zajištěné závlahy se nemáme do rekonstrukce 
vůbec pouštět. 

Opravdu bylo hřiště v tak špatném stavu, že 
rekonstrukce byla nutná?

Za dobu používání hřiště (45 let) a špatných klima-
tických podmínek bylo hřiště v havarijním stavu. 
Suchá místa a velké drny byly pro hráče nebezpeč-
né a pro hru nevyhovující. Děti o drny zakopávaly, 
čímž hrozilo nebezpečí úrazu. Míče nepředvídatel-
ně odskakovaly. Po každém domácím zápase jsme 
museli poslouchat kritiku soupeřových hráčů i tre-
nérů, že na něčem takovém se fotbal hrát nedá.

V jaké míře fotbalisté hřiště využívají?
Na hřišti nehrají jen muži, ale také děti, které repre-
zentují TJ Sokol a obec Chvalíkovice v okresních sou-
těžích. Během sezony, která trvá šest až sedm mě-
síců, se na hrací ploše vystřídá až 1 800 hráčů. Toto 
číslo je úctyhodné a určitě si všichni zaslouží kvalitní 
podmínky. Věřte, že se hráči snažili předvádět dobrý 
fotbal, ale na takovém povrchu to bylo nesmírně ob-
tížné. Určitě se z fotbalistů z důvodů nové travnaté 
plochy nestanou topfotbalisté, jak nám je předhazo-
váno, ale přinejmenším požitek ze hry bude daleko 
lepší a o možných úrazech ani nemluvě.

Po 45 letech užívání dochází tedy k přímo 
revoluční změně. V čem spočívá?

Srovnali jsme hrací plochu, vysbírali kameny, na-
vezli novou hlínu a zaseli nový trávník. Pro pravi-
delné zavlažování využíváme nový automatický 
samozavlažovací systém.

Když jste přišli s myšlenkou rekonstruovat 
hřiště, všichni vám tleskali?

Ani náhodou! V obci se našlo dost lidí, kteří pova-
žovali tuto akci za zbytečnou a finanční prostřed-
ky by vynaložili jinak. Zpočátku ani v TJ Sokol jsme 
neměli jen podporu. Mnozí říkali - hřiště slouží a ne- 
ní třeba do něj investovat. Zhruba po půl roce se si-
tuace začala měnit. I původní odpůrci rekonstruk-
ce se přidávali na naši stranu.

V takové atmosféře nedůvěry a pochyb se 
špatně pracuje. Jak jste se s tím vypořádali?

To je samozřejmě pravda. Na druhé straně to byla 
svým způsobem výzva. Čím hlasitější byla kritika 
některých lidí, tím více jsme chtěli dokázat, že re-
konstruované hřiště uvítá drtivá většina obyvatel 
naší obce. Vždyť jsme to dělali pro naše lidi, naše 
děti a také pro svou obec, která na hřišti pořádá 
nejrůznější akce.

Jak to je s financováním této akce?
Úprava terénu, nový trávník, nová hlína a hlavně 
zavlažovací systém je dost drahá záležitost. Uva-
žovali jsme i o dotaci, ale s tou to bylo velmi složi-
té. Kdybychom spoléhali na dotaci, respektive na 
vyhlášení příslušného dotačního titulu, tak nový 
trávník určitě ještě nemáme. A kdoví, jestli bychom 
ho vůbec kdy měli.

Jak vám pomohla obec?
Po dlouhých a nelehkých jednáních 
nám velmi pomohla. Ani v zastupitel-
stvu, které zastupuje názory občanů, 
nebyl jednotný názor na potřebu a pro- 
spěšnost této akce. Nakonec se ale po-
dařilo najít shodu a obec nám finančně 
vypomohla s nákupem travního seme-
na a úpravou terénu. Samostatnou in-
vestiční akcí obce bylo vyhloubení vrtů, 
které se staly zdrojem vody pro naše za-
vlažovací zařízení. Navíc, vrty jsou re-

zervou pro případ nedostatku vody v obci, protože 
jejich kapacita je překvapivě vysoká. Samozřejmě 
i TJ Sokol vynaložila nemalé finanční prostředky  
z vlastních zdrojů,  a to na samotný zavlažovací 
systém, 50 % částky na čerpací stanici, práci na te-
rénních úpravách včetně nově usazených branek.

Jak probíhala rekonstrukce?

Loni v dubnu dva vrty potvrdily, že vody je k dis-
pozici dost, i když hluboko. Tím pádem obec řešila 
svou investiční akci na nový zdroj vody. Vlastní 
rekonstrukce hřiště začala loni na podzim, kdy 
jsme vykopali a nově správně usadili branky. To 
jsme zajistili brigádnicky členy TJ Sokol. V lednu se 
na hřišti dodavatelský udělal zavlažovací systém, 
pro který jsou využívány obecní vrty. V dubnu se 
začal strhávat starý povrch hřiště. Zajímavostí 
může být, že 1. máj jako Svátek práce jsme strávili 
na hřišti. Naši členové - dospělí i děti s rodiči - přišli 
na brigádu. Sbírali jsme ručně kameny, čímž jsme 
ušetřili nějaké peníze. Pak se navezla nová hlína, 
hřiště se osilo a nový trávník vyrašil.

I při upršeném jaru jste odzkoušeli zavlažo-
vací systém?

Ano, ukázalo se, že je plně funkční. Je ale pravda, 
že díky počasí jsme ho nemuseli využívat naplno. 
Náš zavlažovací systém, který financovala TJ So-
kol, má svou vlastní meteo stanici, takže automa-
ticky reaguje na přírodní srážky nebo naopak na 
období sucha. Zavlažování probíhá celoplošně  

má úplně nový trávník
a je nastaveno na optimální provoz s maximálně 
možnou úsporou vody.

Trávník je na pohled krásně zelený. Kdy se 
začne hrát?

Zatím to vidíme tak, že hrát se na novém hřišti za-
čne koncem srpna, kdy začíná sezona mládežnic-
kých fotbalových soutěží. V té době by mělo hřiště 
sloužit i pro muže.

Budou se všechny zápasy hrát na novém 
hřišti?

Do oficiálních soutěží pořádaných Okresním 
fotbalovým svazem Opava máme přihlášené tři 
kategorie - starší přípravku, mladší žáky a muže. 
Věděli jsme, že nový trávník bude třeba zpočátku 
šetřit, a proto jsme před rokem zrekonstruovali tzv. 
tréninkové hřiště na konci našeho sportovního 
areálu. Tam budou hrát své zápasy i další družstva 
našich přípravek.

Co uděláte pro to, aby hřiště dalších 45 let 
vydrželo a dobře sloužilo?

V souladu s našimi finančními možnostmi, bude-
me trávník ošetřovat. Je zrekonstruovaný tak, že 
svůj účel může bezezbytku plnit. Samozřejmě ale 
apelujeme i na naše spoluobčany, aby majetek TJ 
Sokol svou neukázněností nepoškozovali a neniči-
li. Je třeba si uvědomit, že nové hřiště stálo mnoho 
úsilí, práce a finančních prostředků a je záležitostí 
nás všech, aby co nejdéle vydrželo v dobrém stavu.

Připravil: Karel Stuchlík, foto: David Gibes

TJ Sokol Chvalíkovice děkuje těm, bez kterých by rekonstrukce hřiště nebyla možná: 

BŘETISLAV VÍCHA, Chvalíkovice, ALBREKO s.r.o. ELEKTROMONTÁŽE, Branka u Opavy, 
ZAHRADNICTVÍ RADUŇ (Ludmila Teplanská), Raduň, RADIM ZEMEK, Jakubčovice,

MARTIN BEK, Chvalíkovice a IRRIGA s.r.o., Čistěves.
Zvláštní poděkování za pomoc a vstřícný přístup patří vedení obce Chvalíkovice 

a všem brigádníkům, kteří na hřišti ve svém volném čase pracovali.
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Hasičský sbor oslavil 
125. výročí svého založení

O oslavě svého výročí měli naši hasiči určitě jiné představy.  
Vzhledem ke koronaviru nebyl nakonec program tak bo-
hatý, jak původně plánovali. Průvod na cestě do kaple se 
zastavil u pomníku, kde kyticí byla uctěna památka obě-
tí světových válek. Slavnostní mši v kapli sv. Archanděla 
Michaela celebroval P. Mgr. Marcin Kieras. Přítomni byli se 
svými prapory i zástupci spřátelených hasičských sborů, 
kteří přijali pozvání na oslavy. Od kaple se do průvodu za-
pojili i občané a všichni společně došli k hasičské zbrojnici. 
Tam starosta našeho SDH Rostislav Beinhauer zavelel prů-
vodu „Pohov!“ a pozval všechny k hasičskému pohoštění. 
Oslavy to byly skromné, ale velmi důstojné, slavnostní  
a přátelské. Myslím, že vejdou do historie a bude se na ně 
vzpomínat jen v dobrém.                Text a foto: Karel Stuchlík 

Mladí hasiči skládali v sobotu 27. června v hasičárně zkoušky 
odbornosti. Naši svěřenci se připravovali na plnění odbornos-
tí preventista junior, preventista, strojník a cvičitel. Zkouška se 
skládala z písemné a ústní části. Na dětech bylo vidět, že se všich-
ni poctivě připravovali a všichni také úspěšně zkoušku zvládli. 
Všem jim moc gratulujeme!                  Text a foto: Michaela Beková
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Koronavirus neblaze ovlivnil společenský život v 
celé republice. V dubnu i květnu to vypadalo když 
ne zle, tak velmi nejistě. Proto také letos organizo-
val Spolek rodičů při mateřské škole Chvalíkovice 
oslavy Dne dětí v omezeném režimu. Navíc, bylo 
v rekonstrukci i hřiště, takže všechen program 
se musel soustředit mimo něj. Dětský den jsme 
připravili na sobotu 6. června a od patnácti hodin 
se okraje našeho hřiště zaplňovaly dětmi a rodiči. 
Čekalo je deset stanovišť, na kterých děti muse-
ly plnit jednotlivé úkoly. Rozhodující pro úspěch 
byla zručnost, šikovnost a také přesná trefa. Za 
absolvování každého stanoviště a splnění úkolu 
děti dostávaly razítka. Na závěr byly odměněny 
sladkostmi. Ani tím ale program nebyl vyčerpán. 
Po absolvování stanovišť se děti mohly projet na 
koních nebo se vyřádit v útrobách skákacího  hra-
du. Všichni si užili spoustu zábavy. K pohodě při-
spělo určitě i to, že počasí nám vyšlo na jedničku.  

Text: Michal Belás, předseda spolku, 
foto: Karel Stuchlík

Dětský den plný her
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Fotbalová abeceda
Po uvolnění mimořádných opatření se začala po-
stupně vracet k normálu i příprava fotbalistů. Star-
ší žáci odehráli přátelská utkání s týmy Kylešovic 
a Mokrých Lazců, mladší žáci hráli s Kravařemi.  
V těchto utkáních nešlo o vítězství, ale o zdokona-
lení herních schopností.
V sobotu 13. června se uskutečnila u nás FOT-
BALOVÁ ABECEDA pro ročníky 2009 a 2015. 
Fotbalisté si své dovednosti ověřili nejenom při 
vzájemných zápasech, ale i ve fotbalových disci-
plínách jako byla trefa pravou a levou nohou do 
otvoru, slalom s míčem a střela na síť a na desku. 
Součet všech bodů z utkání a z disciplín pak tvo-
řil celkové pořadí. V kategorii mladších žáků se 

naši fotbalisté umístili na nádherném druhém 
místě za týmem z Kravař a v kategorii přípravky 
družstvo A získalo prvenství. Výbornou atmo-
sféru podpořilo i pěkné počasí a chutné občers-
tvení, které připravili rodiče fotbalistů ve spolu-
práci s restaurací Golem. O přípravu již tradiční 
akce se postaral trenér mladších žáků Jaromír 
Tvrdý ml., kterému patří velké poděkování.

Text: Monika Halšková, foto: Karel Stuchlík

Na ukončení sezony i letos trenéři připravili 
pro své fotbalisty malé překvapení. Koncem 
června všichni vyrazili na LaserTag do Slavko-
va, na adrenalinovou hru simulující boj repli-
kami skutečných zbraní na hřišti plném úkry-
tů a překážek. Akce se zúčastnilo 26 hráčů. Po 
téměř dvou hodinách odcházeli nadšeni. Za 
rodiče i hráče patří trenérům Davidu Gibeso-
vi a Martinu Glazarovi velké poděkování.

Text a foto: Monika Halšková



SmVaK Ostrava vám vyveze žumpu nebo septik

Severomoravské vodovody a kanalizace Ostrava a.s.

Pomáhejte přírodě!  
Nechte si vyvézt žumpu nebo septik!
Potřebujete vyčistit kanalizační síť nebo přípojku? Využijte služby SmVaK 
Ostrava! Nabízíme vysokou kvalitu a spolehlivost služeb, vstřícný zákaznický 
přístup a zajímavé ceny!

Hlavní služby
  Obsluha a údržba stokové sítě a čistíren 

odpadních vod
  Lokalizace poruch na kanalizační síti
  Vytyčování kanalizací včetně jejich součástí
  Revize a kontroly provozovaných zařízení
  Zpracování hydraulického modelu 

kanalizace 

  Sledování kvality vyčištěné odpadní vody 
v certifikované laboratoři
  Prověření nepovoleného odvádění 

dešťových vod do kanalizace
  Likvidace odpadních vod z žump a septiků
  Kanalizační měřicí vůz s moderním 

kamerovým systémem 

Kontakt
Severomoravské vodovody a kanalizace Ostrava a.s. 28. října 1235/169, 709 00 Ostrava – Mariánské Hory
Telefon: 800 292 400 (pracovní dny 7:30 – 20:00) www.smvak.cz 

Ve dnech 4. a 5. srpna bude připraven vůz 
vodárenské společnosti, aby vyvezl žumpu 
nebo septik obyvatelům Chvalíkovic. Tuto 
službu můžete objednat na bezplatné zá-
kaznické lince 800 292 400 nebo na inter-
netových stránkách www.smvak.cz v sekci 
Nabídka služeb.

Cena závisí na objemu vyvážených odpadních 
vod a vzdálenosti, kterou bude muset vůz k mís-
tu vývozu ujet. Ušetřit je možné v případě, že 
se sousedé domluví a bude možné vývoz dvou 
žump provést během jedné cesty vozu (v přípa-
dě, že bude dostačovat kapacita vozu).

Příklad stanovení ceny
Vývoz žumpy z Chvalíkovic o objemu do 5 m3 vy-
jde orientačně na 1 600 Kč bez DPH. Vývoz žum-
py 10 m3 vyjde orientačně na 2 450 Kč. V případě, 
že se dva sousedé se žumpou do objemu 5 m3  
u každého domluví, zaplatí každý z nich orien-
tačně 1 225 Kč (2 450 : 2 = 1 225). Přesné ceny 
budou kalkulovány dle konkrétní situace. 

Jak likvidovat odpadní vody
Odpadní vody z domácností, které nejsou napo-
jeny na kanalizaci, je nezbytné likvidovat s dodr-
žením všech pravidel, která udává přísná legisla-
tiva.  Danou problematiku řeší tzv. vodní zákon, 
který ukládá všem majitelům povinnost zajistit 
zneškodňování produkovaných odpadních vod 
v souladu s podmínkami vydanými příslušným 
vodoprávním úřadem a platnou legislativou. Na 
výzvu vodoprávního úřadu nebo České inspekce 
životního prostředí musí vlastník nemovitosti do-
ložit způsob likvidace odpadních vod.

Nejhorším způsobem likvidace odpadních vod je 
jejich přímé vypouštění do povrchových či pod-
zemních vod. 

Riziku sankce se vystavují také lidé, kteří likvi-
dují odpadní vody tak, že vyvezou žumpu nebo 
septik na pole, zahradu, do lesa nebo dokonce 
přímo do vodního toku. Jde o přestupek, který 
může být penalizován vodoprávním úřadem 
nebo Českou inspekcí životního prostředí.

SmVaK Ostrava


